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آییــن تجلیــل از مــدال آوران بازی هــای 
آسیایی هانگژو با حضور کیومرث هاشمی، 
وزیــر ورزش و جوانــان، زاکانــی شــهردار 
تهــران و قهرمانــان و پیشکســوتان در مرکز 

همایش هــای بــرج میــاد برگــزار شــد.
در ابتــدا از مــدال آوران رشــته کشــتی آزاد 
شــامل حســن یزدانــی، امیر حســین زارع، 
یونــس امامــی، رحمــان عمــوزاد و مجتبــی 
گلیــج تقدیــر شــد و پژمــان درســتکار نیــز 
در مراســم حضــور پیــدا نکــرده بــود. پــس 
از آن نوبــت بــه ورزشــکاران رشــته کشــتی 

فرنگی شــامل ساروی، میرزازاده، سهرابی، 
علیــزاده و کاویانی نــژاد رســید کــه با حضور 
رنگــرز پــاداش خــود را دریافــت کردنــد و به 
همین ترتیب از ســایر ورزشکاران مدال آور 
بازی هــای آســیایی هانگــژو نیز تقدیر شــد.
در ایــن مراســم بــه مــدال آوران طــای 
رشــته های انفــرادی ۱۰۰ میلیــون تومــان، 
مــدال آوران نقــره ۷۰ میلیــون تومــان و 
بــه مــدال آوران برنــز ۵۰ میلیــون  تومــان 
پرداخــت شــد و بــه مــدال آوران طــای 
رشــته های تیمــی ۷۰ میلیــون تومــان، بــه 

مــدال آوران نقــره ۵۰ میلیــون تومــان و 
بــه مــدال آوران برنــز ۳۵ میلیــون تومــان 
پرداخت شد و همچنین به سرمربیان ۳۰ 

میلیــون تومــان تخصیــص یافــت.
 

پرداخت پاداش جدید به 
مدال آوران بازی های آسیایی

طی تفاهمنامه منعقد شده بین شهرداری 
تهــران و کمیتــه ملــی المپیــک پــاداش 
جدیــدی به مــدال آوران بازی های آســیایی 
هانگــژو، تخصیــص یافــت. بر این اســاس 

به مدال آوران طای رشته های انفرادی ۱۰۰ 
میلیون تومان، مدال آوران نقره ۷۰ میلیون 
تومــان و بــه مــدال آوران برنــز ۵۰ میلیــون  
تومــان پرداخــت می شــود و به مــدال آوران 
طای رشــته های تیمــی ۷۰ میلیون تومان، 
بــه مــدال آوران نقــره ۵۰ میلیــون تومــان و 
بــه مــدال آوران برنــز ۳۵ میلیــون تومــان 
پرداخت می شود. گفتنی است، همچنین 
بــه ســرمربیان ۳۰ میلیون تومــان پرداخت 
می شــود و بــرای مربیــان مبلغــی در نظــر 

گرفته نشــده اســت.

آیین تجلیل از مدال آوران بازی های آسیایی برگزار شد

انعکاس اخبار ورزش ایران
5 منهای فوتبال

البرز آبکناری:

بازیکنان خارجی کیفیت بازی های لیگ را افزایش می دهند

ســرمربی تیم بســکتبال طبیعــت در مورد حضور بازیکنــان خارجی در لیگ 
برتــر گفــت: بازیکنــان خارجی باکیفیت بدون شــک ســطح لیــگ را افزایش 
می دهنــد و می تواننــد بــه بســکتبال مــا و بازیکنــان جــوان کمــک کننــد. 
خوشــبختانه در لیگ امســال شاهد هستیم بازیکنانی به ایران آمدند که از 
ســطح فنی خوبی برخوردار بوده و با توجه به اینکه از ابتدای مســابقات به 
جمع ما اضافه شدند حساسیت و جذابیت های لیگ را افزایش می دهند.

 

محمدرضا گرایی:

دکتر گفت که به جراحی نیازی نیست

قهرمــان المپیــک 2020 توکیــو بــه تازگــی بــا MRI از زانویــش توســط دکتــر 
کیهانــی پزشــک معتمــد فدراســیون کشــتی و عضــو هیــأت رئیســه ایــن 
فدراســیون معاینــه شــده اســت. محمدرضــا گرایــی در ایــن مــورد گفــت: 
»دکتــر گفــت کــه بــه جراحــی نیــازی نیســت و بایــد تحــت نظــارت پزشــک، 
کار فیزیوتراپــی را دنبــال کنــم؛ از 16 آبــان اردوی تیم ملی شــروع می شــود و 
مــن هــم بــه اردو مــی روم. بایــد ببینــم از چه زمانــی می توانم تمریــن  کنم.«

کیومرث هاشمی:

برای رفع دغدغه شغلی ورزشکاران نامه زدم

کیومرث هاشمی در مراسم تجلیل از نامه برای رفع دغدغه شغلی ورزشکاران 
بــه رئیــس جمهور گفت: »شــغل ورزشــکاران یکی از موضوعات  مورد ســؤال 
جامعــه ورزش اســت. معمــولاً شــغل های بلاتصــدی در دســتگاه هایی کــه 
ورزشکاران، علاقه مند به حضور در آن هستند، کم است. امروز در نامه ای به 
معاون اول رئیس جمهور آقای مخبر درخواست کردم در کمیسیون مربوطه 

هیــأت وزیــران این اصلاحات انجــام تا دغدغه این عزیزان برطرف شــود.«

4 بازی و فقط 17 دقیقه حضور در زمین

کاور روی تن کاوه

قول می دهم اگر با 
همین فرمان پیش 

برویم و نقاط ضعف 
را اصلاح کنیم در 

دوره بعد بازی های 
آسیایی فینالیست 

شویم و دوره بعدی 
هم برای طلا بجنگیم

وزیر ورزش با شرکت 
چینی تفاهمنامه 

امضا می کند
بــا  ن  نــا ا جو و  رزش  و یــر  ز و
 IPPR مدیرعامــل شــرکت چینی
بــرای ســاخت اســتادیوم جدیــد 
ســاعت۱6 امــروز در دفتــرش 
تفاهمنامــه امضــا می کنــد. بــا 
پایــان ایــن جلســه قــرار اســت 
تفاهمنامه همکاری بین شرکت 
توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
ایــران و شــرکت IPPR در زمینــه 
مشــاوره در طراحــی و ســاخت 
مجموعــه ورزشــی و فرهنگــی در 
تهــران به امضای طرفین برســد. 
رئیــس جمهــوری ٢٠ شــهریور 
در مراســم تجلیــل از قهرمانــان 
و مــدال آوران، بــه منظــور رفــع 
نیازهــای ورزش جوانــان دســتور 
داد »ورزشگاه آبرومند و در شأن 
و منزلــت قهرمانــان ملــی« در 
تهــران احــداث شــود. در پــی این 
دســتور مقدمــات ایــن کار انجام 
شــده و قــرار اســت بــا امضــای 
تفاهمنامه میان شــرکت توسعه 
و نگهــداری اماکــن ورزشــی و 
شــرکت IPPR، ایــن کار وارد 

مرحلــه جدیدتــری شــود.

6 طلا، نقره و برنز 
آسیایی به نام 

آتیه سازان کاراته
نماینــدگان کاراتــه ایــران در پایان 
روز نخســت مســابقات قهرمانــی 
۲۰۲۳ آسیا در رده های پایه موفق 
بــه کســب 6 مــدال طــا، نقــره و 

برنز شــدند.
روز نخســت مســابقات کاراتــه 
ر  د  ۲ ۰ ۲ ۳ ســیا  آ نــی  قهرما
رده هــای پایــه روز گذشــته در 
آلماتــی قزاقســتان برگــزار شــد. 
میتــه  کو و  تــا  کا ی  بت هــا رقا
نفــرادی  تــای ا نــان و کا نوجوا
جوانــان برگــزار شــد و در پایــان 
نماینــدگان کشــورمان بــه یــک 
طــا، یک نقره و ۴ برنز رســیدند. 
در وزن ۴۷- کیلوگــرم دختــران، 
غــزل فتحــی در دیــدار فینــال بــا 
نتیجــه ۵ بــر ۳ برابــر میکــی آیتــو 
از ژاپــن صاحــب برتری شــد تا به 
مــدال طای مســابقات قهرمانی 
آســیا دســت یابد. فتحــی در این 
رقابت هــا برابــر نماینــده چیــن 
تایپــه و ازبکســتان بــه ترتیــب 
۱۰ بــر صفــر و ۴ بــر ۲ پیــروز شــده 
بــود. در کاتــای انفــرادی جوانــان 
آیلیــن بهــاری در دیــدار فینــال 
مغلوب آزوســا تاکاتا از ژاپن شــد 
تــا بــه مــدال نقــره بســنده کنــد. 
محمــد حســین فراهانــی در وزن 
۷۰+ کیلوگــرم، ســاغر جندقی در 
وزن 6۱- کیلوگــرم، آرش رازانــی 
در وزن ۷۰- کیلوگــرم و زهــرا 
رضــازاده در وزن ۵۴- کیلوگــرم 
 برنزی هــای ایران در روز نخســت

 بودند.

زیاد حسن سلیم: 
جام جهانی تهران 

کیفیت خوبی داشت

رئیس فدراســیون شمشــیربازی 
عــراق و ناظــر فدراســیون جهانــی 
دربــاره میزبانــی خــوب ایــران 
در جام جهانــی جوانــان گفــت: 
مســابقات تهــران ســطح فنــی و 
کیفــی خوبــی داشــت و امیــدوارم 
رقابت هــای بزرگتــری در ایــران 
شــاهد باشــیم، به عنوان نماینده 
فدراســیون جهانــی ایــن قابلیــت 
را دیدیــم کــه مســابقات جهانــی 
نــد بــه  بزرگســالان هــم می توا
میزبانی ایران برگزار شــود و این را 
در گزارشــی به فدراســیون جهانی 

اعــام خواهــم کــرد.
 

سه شنبه   16 آبان 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7440  

 نتایج شناگران در بازی های آسیایی 
راضی کننده نبود. این نتایج در 

کمیته فنی بررسی شد؟
مــا ۴ شــناگر در بازی هــای آســیایی 
داشــتیم، ســهران و عبدلی رکــورد ملی را 
شکســتند، اما ۲نفر از شــناگران شــرایط 
خوبــی نداشــتند و ســرماخورده بودنــد.
کمیته فنــی بدون هیچ اغماضی در حال 
بررســی نتایــج شــناگران اســت تــا بعد از 
بررســی، درباره تیم ملی تصمیمات لازم 
گرفته شــود. بــرای مثال مهرشــاد افقری 
از فدراســیون مبلغی دریافت می کرد اما 
بعــد از عملکــردش در هانگــژو این مبلغ 

دیگــر بــه او داده نخواهــد شــد.
در کل توقع بیشــتری از شناگران داشتم 
هــر چنــد اعــزام شــناگران ما کیفــی بود و 
از قبــل هــم هیــچ قولــی بــه کمیتــه ملــی 

المپیــک نــداده بودیم.
 چرا به فکر مربی خارجی برای شنا 

نیستید؟
در حــال رایزنی با یک مربی خارجی مورد 
تأییــد فدراســیون جهانی هســتیم تا از او 
به عنوان مشاور فنی در کنار دیانچیان، 
ســرمربی ایرانــی خــود اســتفاده کنیــم. 
امیــدوارم بتوانیــم بــا ایــن مربــی خارجی 

بــه توافق برســیم.

فدراســیون مــا شــامل ۳ رشــته اســت 
امــا بودجــه ناچیــزی دارد. مشــکل ایــن 
اســت کــه بــه ایــن فدراســیون به چشــم 
فدراســیون ۳ رشــته ای دیده نمی شــود.

شــنای مــا نســبت بــه قبــل در هانگــژو 
پیشــرفت داشت. شــنا رشته پیچیده ای 
اســت اما ما در مســیر پیشرفت هستیم 
و ســرعتمان نســبت بــه قبــل زیــاد شــده 
اســت. مــا نمی توانیــم هــم در واترپلــو و 
هم در شــنا مربی خارجی داشــته باشیم 
و فعــاً فقــط زورمــان به این می رســد که 
مشــاور خارجــی بیاوریــم. بایــد حمایــت 
شــویم تــا روزی در ایــن رشــته بــه مــدال 
برســیم، اگر در شنا به مدال آوری برسیم 
دیگر کاروان ایران هیچ غصه ای نخواهد 

داشــت.
 اصلی ترین معضل که جلوی 

پیشرفت شنا را گرفته، چیست؟
مــا مشــکات زیــادی در شــنا و شــیرجه 
داریــم. قراردادهــا در لیــگ ایــن رشــته 
۱۰تــا۱۵ میلیــون تومــان اســت و همیــن 
باعــث شــده تا بــا چنگ و دنــدان بتوانیم 

لیــگ را نگــه داریــم.
اجــازه پخــش تلویزیونــی نداریم و همین 
دیده نشــدن اسپانســرها را از رشته های 

آبــی فراری داده اســت.
تیم هــای فوتبــال زیــادی داریــم اما فقط 
۲ تیــم، خصوصی هســتند و بقیــه از پول 
بیت المــال اســتفاده می کننــد. وزارت 
ورزش بایــد باشــگاه های بــزرگ فوتبــال 
را موظــف کنــد تــا در بقیــه رشــته ها هــم 
تیــم داری کننــد. کار ســختی نیســت و 

فقــط نیــاز بــه هماهنگــی بــا فدراســیون 
فوتبــال دارد.

ایــن کار بــه مبلــغ زیــادی نیــاز نــدارد و 
فکــر می کنــم بــا ۵ درصد مبلــغ تیم های 
فوتبــال یعنــی چیزی حــدود ۵۰۰ میلیون 
بتــوان در رشــته های دیگر تیــم داری کرد 

کــه واقعــاً عددی نیســت.
مســأله دیگر اینکه بایــد بتوانیم حداقل 
در هر استان یک استخر استاندارد برای 
اســتفاده ملی پوشــان و تمرین در استان 
خودشــان داشــته باشــیم. هیأت های ما 
در خیلــی از اســتان ها اســتخر ندارنــد و 
اســتخرهای بخش خصوصی هم بیشتر 
روی فروش خود سرمایه گذاری می کنند 
و کمتر در اختیار هیأت ها قرار می گیرند، 
از طرفــی شــرایط تمریــن در اســتخرهای 
بخــش خصوصــی به خاطــر دمــای ۳۲ 
درجــه مناســب تمریــن ملی پوشــان 
نیســت و باعــث آســیب بــه بــدن و قلــب 

شــناگران حرفــه ای می شــود.
 عملکرد شیرجه رو ها هم در 

بازی های آسیایی خوب نبود تا 
جایی که همه در هانگژو متوجه این 

موضوع شدند.
مــا در شــیرجه بضاعــت کمــی داریــم. 
همچنیــن امکانــات تمرینــی ایــن رشــته 
فقــط در تهــران فراهــم اســت. مــا قبــل 
از اعــزام هــم اعام کــرده بودیــم بهترین 
جایگاهــی کــه می توانیــم در آن قــرار 
بگیریــم، دهمــی اســت که همیــن اتفاق 
هــم افتــاد. از طرفی تــا آخرین لحظه قرار 
بــود ســام باژیــر، نماینــده شــیرجه مــا در 

هانگــژو باشــد کــه در آخریــن لحظــات 
او ایــران را تــرک کــرد و مــا مجبــور بــه 

جایگزینــی شــدیم.
 به نظر می رسد اگر حواشی واترپلو 

بعد از رفتن چیریچ مدیریت 
می شد، تیم ملی می توانست با 

مدال از هانگژو برگردد.
رفتــن چیریــچ از قبــل مشــخص بــود و 
او ایــن موضــوع را چنــد مــاه زودتــر بــه ما 
اعام کرده بود. بعد از روی کارآمدن کادر 
ایرانی 8 ملی پوش ما اعتصاب کردند که 
6 نفرشــان بعــد از اضافــه شــدن مشــاور 
خارجی به کادرفنی، به اردوها برگشــتند.

ایــن اعتصــاب یــک ماهــی تمرینــات را 
تعطیــل کــرد، بچه هــا اشــتباه کردنــد 
و ایــن اشــتباه بــه تیــم ملــی آســیب زد. 
حامــد ملک خانبانــان، کاپیتان تیم ملی 
جــزو همــان دو نفــری بــود کــه بــه اردوها 
برنگشــت، به خــودش هم گفتــم که اگر 
او در هانگژو حضور داشت و این حواشی 
بــه وجــود نمی آمد چه بســا که ما با مدال 

برمی گشــتیم.
 در دیدار رده بندی مقابل قزاقستان، 

کجا راه را اشتباه رفتید که مدال از 
دست تان پرید؟

در دیــدار بــا چین ۳-۲ جلــو بودیم و بازی 
از دستمان در رفت، قبول دارم که مقابل 
چیــن بــد بــازی کردیم امــا مقابــل ژاپن با 
اینکه شکســت خوردیم عالی بودیم و از 

عملکــرد ملی پوشــان راضی بودم.
در رابطــه بــا قزاقســتان هــم بایــد بگویــم 
کــه ایــن تیــم ۲ بازیکــن صربســتانی و 

یــک بازیکــن روس در ترکیــب خــود دارد 
کــه حضــور همیــن ۳ بازیکــن بــه راحتــی 

می توانــد رونــد بــازی را تغییــر بدهــد.
در بــازی مقابــل قزاقســتان یکــی از 
بهتریــن دفاع هــای خــود را ارائــه دادیــم 
اما متأســفانه در ضربــات پنالتی و با یک 

اتفــاق مــدال را از دســت دادیــم.
بــه خاطــر تعویــق بازی هــای آســیایی 
هانگــژو دیگــر ۴ ســال تــا دوره بعــد 
بازی هــای آســیایی زمــان نداریــم. تقریباً 
۲ ســال و 8 مــاه بــه ایــن بازی هــا  زمــان 
مانــده کــه در یــک چشــم بــه هــم زدن 

تمــام می شــود.
قــول می دهــم اگــر بــا همیــن فرمــان 
پیــش برویــم و نقــاط ضعــف را اصــاح 
کنیــم در دوره بعــد بازی هــای آســیایی 
فینالیســت شویم و دوره بعدی هم برای 

طــا بجنگیــم.
 کادر تیم ملی واترپلو تغییر خواهد 
کرد یا با کادر ایرانی ادامه خواهید 

داد؟
مهــدی پنــام تمــام کار خــودش را خــوب 
انجام داد و با نظر کمیته فنی او سرمربی 

تیم خواهــد ماند.
قــرارداد میاکوییــچ هم با فدراســیون ما 
تمام شــده اســت.کمیته فنی نظر بسیار 
مثبتــی روی ایــن مربــی دارد. ما به دنبال 
ایــن هســتیم کــه ایــن ســری بــه عنــوان 
مدیرفنــی تیم هــای ملــی و نــه فقــط تیــم 
بزرگســالان بــا او تمدیــد قــرارداد کنیــم 
و امیــدوار هســتیم بتوانیــم ایــن کار را 

انجــام دهیــم.

فدراســیون شــنا و شــیرجه در بازی های آســیایی به خوبی از پس مأموریت خود برنیامد. در شــنا ملی پوشــان با رکوردهایی که از خود به جا گذاشــتند نتوانســتند به فینال صعود کنند، در شــیرجه هم عملکرد شــیرجه روها انتظارات را برآورده نکرد. 
همچنیــن در واترپلــو در حالــی کــه انتظــار می رفــت بعــد از برنــز تاریخــی جاکارتــا، تیــم ملــی در هانگــژو هــم مــدال بگیرد اما با باخــت در ضربات پنالتی مقابل قزاقســتان، مدال برنز از دســت تیــم ملی پرید. محســن رضوانی، رئیس فدراســیون بعد از 
عملکرد نه چندان مطلوب این 3 رشــته در بازی های آســیایی معتقد اســت نگاه ها و حمایت ها از فدراســیونش در حد 3 رشــته نیســت. به گفته او جذب مربی خارجی در این مقطع و با بودجه ناچیز فدراســیون برای شــنا و واترپلو ســخت اســت 

و تنهــا راه چــاره اضافه شــدن مدیــران فنی خارجی به کادر ایرانی اســت.

مدال واترپلو  بازیهای آسیایی را تقدیم قزاق ها کردیم  

رضوانی: اعتصاب ملی پوشان به 
واترپلو ضربه زد

بودجه فدراسیون درحد مربی خارجی نیستبودجه فدراسیون درحد مربی خارجی نیست

 zگفت و گو

فائزه زمانی
روزنامه نگار


